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بهمن نامورمطلق، رئیس فرهنگستان هنر همراه با علی 
نصیریان ، مجید مجیدی و محمدعلی رجبی، از اعضای 
پیوسته این فرهنگستان و همچنین تعدادی از مدیران این 
نهاد هنری به تازگی نشستی با رئیس و اعضای کمیسیون 
فرهنگی مجلس برگزار کردند. به گزارش »وطن امروز« 
به نقل از روابط عمومی فرهنگستان هنر، نامورمطلق در 
این نشست به زمینه مشترک همکاری فرهنگستان هنر 
با مجلس شورای اسلامی پرداخت و گفت: فرهنگستان 
هنر می تواند زمینه را برای آش��نایی مستقیم و مستمر 
اعضای کمیس��یون فرهنگی و نماین��دگان حوزه هنر و 
تحولات آن فراهم کند. همچنین فرهنگستان می تواند 
در قالب کارگروهی مشترک درباره پایش قوانین داخلی 
و خارجی هنر و ساما ن بخشی به قوانین موجود و تدوین 
قوانین جدید، متناسب با نیازهای روز هنر کشور و ارائه 
راهکارهای اجرای مصوبات، با این کمیسیون همکاری کند. 
در ادامه علی نصیریان، عضو پیوسته این فرهنگستان، هنر 
را بخشی زیبا و تأثیرگذار از فرهنگ دانست و گفت: سینما 
و تئاتر می توانند تأثیری مستقیم در کاهش آسیب های 
اجتماعی داشته باشند. تئاتردرمانی از چند دهه قبل در 
کشو های اروپایی و آسیایی اجرا می شد که بتازگی بعضی از 
هنرمندان کشورمان، با ظرافتی خاص آن را در بین کودکان 
کان��ون اصلاح و تربیت اجرایی کرده اند و خوش��بختانه 
نتایج قابل قبولی هم از آن به دست آورده اند. این هنرمند 
پیشکس��وت افزود: تئاتر می تواند در تمام انسان ها تأثیر 
بگ��ذارد؛ به گونه ای که کودکان آس��یب دیده را از دنیای 
جرم و جنایت جدا کند و به عالم هنر بکشاند. تغییر مسیر 
زندگی افراد با قدرت تئاتر ممکن است. در واقع، تئاتر محل 
جراحی روان انسان هاست. حوزه نمایش جزو حوزه های 
تکثیرناپذیر است و مقابله انسان با انسان را به  صورت زنده 
به نمایش می گذارد. تأثیرگذاری هنر به قدری است که 
می تواند زندگی بشر را تغییر دهد. جایی که هنر را رصد 
و هدایت می کند همین فرهنگستان هنر است. در ادامه 
این نشست مجید مجیدی دیگر عضو پیوسته فرهنگستان 
هنر، این فرهنگستان را دارای نقش متفکر فرهنگ دانست 
و گفت: در کشور، سازمان ها و نهادهای متولی مختلفی 
کارهای فرهنگی انجام می دهند اما فرهنگستان هنر نقش 
متفکر در فرهنگ را ایفا می کند و در واقع، تولیدکننده 
فکر و اندیشه و هنر است. رئیس گروه تخصصی سینمای 
فرهنگستان هنر قدرت هنر را وصف ناپذیر دانست و تصریح 
کرد: تصوری که از ایران در جهان منتشر شده، جنگ و 
خونریزی است. این تصویر به واسطه سینما تغییر می کند. 
امروز، سینما نشان داد قابلیت دارد تفکر جهانیان را نسبت 
به ایران تغییر دهد. او افزود: اگر توجهی ویژه به فرهنگ 
و هنر نش��ود، خسارتی جبران نشدنی به عرصه فرهنگی 
کشور وارد کرده ایم. هنر ظرفیتی از جوانان هنرمند است 
که می توانند افکار و اندیشه را پرورش دهند. محمدعلی 
رجبی، عضو پیوس��ته فرهنگستان هنر هم در ادامه این 
نشست با اشاره به اقتصاد هنر تأکید کرد: اقتصاد از ابتدا تا 
پایان در هنر باید تعریف شود. مطالعه درباره اقتصاد هنر و 
شناسایی بحران آن از موضوعات اصلی جامعه است که باید 
در فرهنگستان به واسطه تحقیقات انجام گیرد و تمام این 
موارد نیازمند بودجه است. غلامرضا منتظری، نایب رئیس 
دوم کمیسیون فرهنگی مجلس در ادامه این جلسه تأکید 
کرد: لازم است به سمت تثبیت مرجعیت فرهنگستان هنر 
در مسائل هنر کشور حرکت کنیم. برای تحقق این امر 
نیازمند گفت وگویی با وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، حوزه 
هنری، صداوسیما و میراث فرهنگی هستیم تا نقشه راه 
دستیابی به این هدف محقق شود. مرتضی آقاتهرانی، رئیس 
کمیسیون فرهنگی نیز در پایان این نشست خاطرنشان 
کرد: تعامل با فرهنگستان هنر و حمایت از فعالیت های 
آن باید در برنامه ها و مصوبات کمیس��یون فرهنگی قرار 
گیرد و با تشکیل کارگروهی مشترک، درباره قانون گذاری، 
سیاست گذاری، بویژه مشاوره در تنقیح قوانین در حوزه 
هنر، همکاری صورت گیرد و با تشکیل جلسات مستمر، 

نقاط ضعف و قوت بررسی شود. 

»سفرنامهجن«منتشرشد

رمان »سفرنامه جن« نوشته مصطفی جمشیدی توسط 
انتشارات »به نشر« منتشر شد. به گزارش »وطن امروز«، 
رمان »سفرنامه جن« نوشته مصطفی جمشیدی شامل 
حکایتی از گذش��ته و دوران انتقال قدرت از قاجاریه به 
پهلوی بتازگی همزمان با ایام دهه فجر، توسط انتشارات 
به نشر منتشر و راهی بازار نشر شده است. »سفرنامه جن« 
روایت سرراست تکنوکرات هایی در عهد قاجار است که به 
فساد درباری آگاه نبودند و در جریان سفر به فلات ایران 
و نواحی مرکزی اس��یر نوعی کار کنترات برای ساختن 
نوعی س��د برای خوانین و رعایا می ش��وند. ماجرای این 
کتاب در دوران قاجار جریان دارد و قهرمان آن شخصی 
به نام »ریشارد« با جوانی و گذشته ای پرآشوب است که 
در سفری کاری اسیر راهزن ها می شود. در این اثر شاهد 
سیر و س��لوک معنوی برخی شخصیت ها می شویم؛ از 
نوآوری ها و وجود شخصیت هایی خاکستری که نه تماما 
خوب هستند و نه بد، لذت می بریم و با افرادی بی خبر از 
فس��اد دربار حاکم که برای ساخت سدی در مرکز ایران 
وارد عمل می ش��وند همراه می شویم. این  کتاب در ۱۷۸ 

صفحه منتشر شده است.
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سیدس�عیدهاش�مزاده:درام دادگاهی، پدیده ای است که 
نداش��تیم؛ درام��ی که برمبنای تم قضاوت ش��کل بگیرد و 
اتمسفرش دادگاه باشد؛ دادگاهی که خط قرمز در سینمای 
ایران محس��وب می شود. اگر به دورنمای درام دادگاهی نگاه 
بیندازیم، ۲ فیلم کالت و مطرح را می بینیم، ۲ فیلم عدالت برای 
همه و دوازده مرد خشمگین، ۲ الگوی مبتنی بر تم قضاوت و 
عدل. در درام دادگاهی آن چیزی که موجب می شود تا داستان 
را دنبال کنیم مساله واقعیت است؛ واقعیتی که قرار است در 
بس��تر دادگاه فریاد  زده شود و عدالت برقرار شود. در هر دو 
این فیلم ها و از ۲ منظر متفاوت تماشاگر برای اجرای عدالت 
می چرخد و به فراز و فرود ماجراها دعوت می شود و در هر دو 
به طریقی جریان اصلی به سمت عدالت حرکت می کند. در 
این میان و در فیلم عدالت برای همه، وکیلی که می داند از یک 
گناهکار دفاع می کند نیز با اینکه از نفوذ متهم با خبر است و 
وظیفه وکالت دارد، زیر همه چیز می زند و به دادخواهی ای 
می آید که باید موکل را به اشد مجازات رساند. بازی بی نظیر 
پاچین��و در نقش موکل را نیز نباید فراموش کرد که دادگاه 
را برای برای تحقق عدالت به آتش می کشد. اعتراض او جزو 

معروف ترین اعتراضات خشمگینانه و عدالت خواهانه است. 
ح��الا در علفزار تحقق عدال��ت را در قالب برخورد با یک 

بازپرس می جوییم؛ بازپرسی که میان دوراهی گیر افتاده و باید 
میان امر شخصی و امر و عدالت اجتماعی یکی را برگزیند. 
برای نخس��تین بار است که نقد محکمی از نفوذ در دستگاه 
قضا مطرح می شود و داستان حول محور محیط دادگستری 
می گذرد و شخصیت ها را در جغرافیای این محیط تعریف و 
گس��ترس می دهد اما مساله ای که می تواند نام ژانر را وسط 
بکشد الگوی هولناک بودن موضوع مورد بحث دادرسی است. 
در هر ۲ فیلم مبنا، موضوعات اگر نش��ان هم داده نمی شود 
اما به شکلی کامل و از زوایای گوناگون و با شفافیت تعریف و 
تجزیه می شود. این در حالی است که اتفاق هولناکی که در 
دادرسی علفزار به اشتراک گذاشته می شود، تا حد ممکن در 
لفافه بیان می شود. موضوع شفاف می شود اما وضعیت هولناک 
در جزئیات اس��ت که منحصر به  فرد می شود و اصلا و اساسا 
این جزئیات داستان هولناک است که یک اتفاق ناهنجار را از 
کلیشه بیرون می آورد و دقیقا علفزار فاقد این جزئیات است. 
در این میان اگر مساله ژانر را دوباره به میان آوریم، صراحت 
کلام بیش��تر در بیان فساد در دادرسی چیزی است که باید 
عمیق تر و با دیدگاهی انتقادی تر در برابر آن ایستاد. علفزار تا 
جلوی این خطوط انتقادی می رود اما هنگامی که مکان خود 
را در جغرافیای��ی کوچک بنا می کند، تیغ انتقاد خود را نیز 

کندتر می کند؛ تیغی که می توانست در یک کلیت معنی دار 
تعریف شود، تعمیم یابد و نقد شود اما تعمیم پیدا نمی کند و 

گسترش نمی یابد و به همین دلیل وجه انتقادی اثر کوچک تر 
از چیزی که باید عمل می کند.

کارگردان فیلم »ش��ادروان« که 
در چهلمی��ن جش��نواره فیلم فجر 
حضور دارد، با بی��ان اینکه »تلاش 
کردم فیلمی بسازم که فارغ از اینکه 
چه می گوید و حرفش چیست، حال 
م��ردم را خوب کند« درباره اهمیت 
پخش باکیفیت فیلم در س��الن های 

جش��نواره گف��ت: اینکه فیلم در جش��نواره چگونه دیده 
 ش��ود، تاثیر بس��یار زیادی روی اکران عمومی آن خواهد 
گذاشت، بویژه در خانه جشنواره که اهالی سینما و رسانه 

حضور دارند. 
به گزارش »وطن امروز«، حسین نمازی درباره اهمیت 
کیفیت اکران فیلم ها در جشنواره فیلم فجر گفت: ۲ مساله 
تصویر و صدا در زمان نخس��تین نمایش آثار روی پرده از 
اهمیت ویژه ای برخوردار اس��ت؛ رن��گ و نور که روی آن 
زحمت بسیاری کشیده شده است، از زمان فیلمبرداری تا 
دکوپاژ و تدوین. اما گاهی در اکران ها با سینماهایی مواجه 
می شویم که به دلیل صرفه جویی از دستگاه ها یا لامپ های 
قدیمی و کارکرده اس��تفاده می کند و همه اینها به لحاظ 
بص��ری فیلم را از بین می برد و در ذهنیت مخاطب تاثیر 
می گذارد و ممکن اس��ت مخاطب را  زده کند. بسیار مهم 

است که ش��ما یک تصویر باکیفیت 
ببینید یا بدون وضوح تصویری! بویژه 
اگر برای فیلمی شفافیت تصویر مهم 
باشد که به طور مثال برای فیلم من 
از اهمیت بالایی برخوردار است. این 
کارگردان اضافه کرد: نکته دیگر بحث 
صداس��ت. در ح��ال حاضر لایه های 
مختلف صدا روی فیلم ها گذاش��ته می شود، صدای چپ، 
راس��ت، بالا و پایین، همه آنها هم ویژگی خود را دارند و 
فیلمس��از همراه با عوامل خود با وس��واس تک تک آنها را 
تنظی��م می کند و اگر یکی از آنها در زمان نمایش رعایت 

نشود روی مخاطب تاثیر می گذارد. 
وی اف��زود: فیلم هایی که به جش��نواره فجر می آید و 
نخس��تین نمایش خود را روی پرده پشت سر می گذارد، 
پخش باکیفیت فیلم برای شان بسیار مهم است. اینکه فیلم 
در جشنواره چگونه دیده می شود تاثیر بسیار زیادی روی 
اکران عمومی آن خواهد گذاشت، بویژه در خانه جشنواره 
که اهالی س��ینما و رسانه حضور دارند و تماشاگر فیلم ها 
هستند اما متاسفانه تا امروز که نخستین روز جشنواره را 
پشت سر گذاشته ایم خبرهای خوبی از رضایت فیلمسازان 

به گوش نمی رسد.

به��رام رادان، تهیه کنن��ده فیل��م 
س��ینمایی »علف��زار« ب��ه کارگردانی 
کاظم دانش��ی، در نشست خبری این 
فیل��م درب��اره علاقه اش ب��ه ادامه کار 
تهیه کنندگی در سینما گفت: بخشی 
از تحصیل من مربوط به رشته مدیریت 
است و به کار تهیه کنندگی علاقه مندم. 

من س��ال ۹۱ کارت تهیه کنندگی گرفتم. با توجه به وضعیت 
سینمای ایران بازگشت سرمایه خیلی مطمئن نیست، بویژه 
برای من که از بخشی خصوصی هستم اما امیدوارم بتوانیم در 
این عرصه کار کنیم. به گزارش »وطن امروز«، رادان در پاسخ به 
سوالی درباره احتمال توقیف فیلم عنوان کرد: کاسه داغ تر از آش 
نشوید، با قوه  قضائیه تعامل خوبی داشتیم و سازمان سینمایی 
خالصانه و برادرانه با ما بود، جامعه به ساخت فیلم های اینچنینی 
نیاز دارد. شجاعت و سعه صدر همه مسؤولانی که باعث شد فیلم 
را روی پرده ببینید، قابل تحس��ین است. اعتقاد دارم ساخته 
شدن فیلم های اینچنینی در پیشگیری از وقوع جرم مهم است. 
دانشی هم گفت: حضور این فیلم در جشنواره شجاعتی از 
سوی جشنواره و شورای پروانه نمایش می خواست که از آنها 
تشکر می کنم. نهادهایی که بیرون از سازمان سینمایی فشار 
می آورند، زیاد هستند اما این موضوعات به تعامل نیاز دارد. برای 

فیلم ما وقت گذاشته شد که باعث شد 
امروز فیلم را ببینیم. امیدوارم فتح بابی 
باشد تا فیلم های اینچنینی را ببینیم. ما 
از یک پرونده نعل به نعل فیلم نساختیم، 
تحقیقات زی��ادی کرده بودم و ترکیبی 
از چند پرونده اس��ت، ما س��عی کردیم 
اش��تراکات را پیدا کنیم و فیلم بسازیم. 
پژمان جمشیدی، بازیگر فیلم هم مطرح کرد: من خیلی روی 
فیلمنامه وقت نگذاشتم، چون زمان زیادی نداشتیم اما چند بار 
به دادگاه رفتیم. این برای سارا بهرامی یک تفریح شده بود اما 
من تحملش را نداشتم. یک بار هم خواستم به یکی از متهمان 
کمک کنم اما بیرونم کردند )با خنده(. دانشی در پاسخ به سوالی 
درباره چادری بودن مادر افراد متجاوز در فیلم توضیح داد: ما قصد 
بی احترامی به زنان چادری نداشتیم، خواهر و مادر خودم چادری 
هستند، اینکه پسرهای یک زن یک جرمی را مرتکب شوند، 
ربطی به آن مادر ندارد. وی عنوان کرد: ۹0 درصد پرونده های 
تجاوز به خاطر آبرو به ش��کایت نمی رس��د. خانواده ها مقابل 
خانم های قربانی قرار می گیرند و اجازه نمی دهند روند قانونی 
طی شود. برخی قوانین دست و پا گیر هم وجود دارد، ضمن 
اینکه کسی که قربانی شده هفته ها با خود کنار نمی آید و این 
باگ قانونی امکان رسیدگی به اینگونه پرونده ها را کمتر می کند.

کارگردان»شادروان«:

پخش باکیفیت برای فیلم ها مهم است
بهرامراداندرنشستخبریفیلمسینمایی»علفزار«:

تعامل خوبی با قوه قضائیه داشتیم

عباساسماعیلگل:فیلم »علفزار« به عنوان نخستین تجربه 
کاظم دانشی در مقام کارگردان در دومین روز جشنواره فیلم 
فجر در برج میلاد به نمایش درآمد و در معرض قضاوت اهالی 
رسانه و منتقدان سینما قرار گرفت و این کارگردان جوان 
در نخستین تجربه کارگردانی فیلم بلند سینمایی توانست 
تا حدودی رضایت مخاطبان را جلب کند. »علفزار« روایتگر 
چالش های یک روزه قاضی میانسالی است که نهایت تلاش 
خود را می کند در مواجهه با پرونده های مراجعه کنندگان 
عدالت و قانون را رعایت کند که در این راستا درباره یکی از 
پرونده ها با چالش بزرگ سفارش یکی از مقامات مواجه و 
فشارهای بسیاری را متحمل می شود. ماجراهایی که حول 
و حوش این پرونده شکل می گیرد ریتم خوب و پرتنشی 
را برای مخاطبان رقم  زده اس��ت، از سوی دیگر باید گفت 

»علفزار« یکی از معدود آثار در س��ینمای ایران اس��ت که 
کاراکتر اصلی آن روایتگر چالش های واقعی و مملوس یک 
قاضی دادگاه اس��ت و به ج��رأت می توان گفت مخاطبان 
این فیلم تا قبل از تماش��ای آن هیچ��گاه به این اندازه به 
شخصیت یک قاضی دادگستری نزدیک نشده بودند، آن 
هم در شرایطی که کاراکتر قاضی قهرمان »علفزار« است و 
این کاراکتر تا آنجا که توان دارد تلاش خود را می کند ضمن 
اینکه عدالت را برقرار کند، خود را از فساد و  تبانی دور کند 
و در کش و قوس این تلاش ها خرده روایت های دلنشینی را 

در کنار داستان اصلی فیلم شکل می دهد. 
اما یکی از مهم ترین ویژگی های »علفزار« حضور متفاوت 
پژمان جمش��یدی به عنوان نقش نخس��ت فیلم اس��ت. 
جمشیدی که جز یکی، دو اثر، در سایر آثار سینمایی در 

کاراکتر طنز به ایفای نقش پرداخته است، در »علفزار« وجه 
متفاوت��ی از توانایی های بازیگری خود را به رخ مخاطبان 
کشیده است به  طوری که اغلب مخاطبان  پس از تماشای 
بازی پژمان جمشیدی به این نکته اذعان می کنند که وی 
بهتری��ن بازی خود را در علفزار انجام داده اس��ت و کمتر 
منتقدی اس��ت که به پختگی کامل هنر بازیگری پژمان 
جمش��یدی اش��اره نکند، با این اوصاف باید گفت پژمان 
جمشیدی تا این لحظه از شانس بالایی برای نامزد شدن 
برای بهترین بازیگران مرد نقش نخست جشنواره فیلم فجر 
برخوردار است، از سویی نباید از بازی سطح مناسب سایر 
بازیگران در »علفزار« هم براحتی گذاشت، بویژه سارا بهرامی 
که به عنوان بازیگر نقش نخست زن، بازی درخشانی از خود 
به نمایش گذاشته و براستی می توان گفت پس از »دارکوب« 

یکی از بهترین بازی های سارا بهرامی را شاهد بودیم. 
در مجموع باید گفت »علفزار« به عنوان نخستین تجربه 
کارگردان کار و نخس��تین تجربه بهرام رادان در مس��ند 
تهیه کننده س��ینما، اثری قابل تامل در جش��نواره چهلم 
محس��وب می شود؛ اثری که بدون شعارزدگی بر یکسری 

اصول مهم اخلاقی پایبند مانده است.
اینکه بهرام رادان به عنوان یک ستاره سینما در اولین 
تجربه تهیه کنندگی خود سراغ یک اثر پرریسک رفته است، 
می تواند مؤید این موضوع باشد که رادان نگاهی حرفه ای 
و دغدغه مند به حوزه تهیه کنندگی در سینما دارد و آنطور 
که خودش در نشست خبری پس از فیلم گفت از انگیزه  
بالایی برای ادامه مس��یری که بتازگی شروع کرده است، 

برخوردار است.

قهرمان متفاوت سینما

سایه سنگین کرونا تغییراتی را در شکل اجرای برنامه های 
جش��نواره فیل��م و تئات��ر فجر به وج��ود آورد. ب��ه گزارش 
»وطن ام��روز«، اتابک ن��ادری، قائم مقام دبیر و مدیر اجرایی 
چهلمین جشنواره بین المللی تئاتر فجر درباره وضعیت اسکان 
هنرمندان گروه های تئاتری ش��هرهای دیگر و تماشای آثار 
جشنواره توسط آنها که در چهلمین جشنواره بین المللی تئاتر 
فجر آثارشان را به صحنه می برند، یادآور شد: محدودیت های 
ظرفیتی تعیین شده به دلیل شیوع سویه جدید ویروس کرونا 
موسوم به امُیکرون باعث شده تا تغییراتی در ظرفیت پذیرش 
سالن های تئاتری ایجاد شود. با توجه به اینکه از ۳0 درصد 
ظرفیت س��الن های در جش��نواره چهلم تئاتر فجر استفاده 
می شود امکان خدمت رسانی کامل به هنرمندان عزیز تئاتر 
شهرهای دیگر وجود ندارد و این عزیزان می توانند از طریق 
تلویزی��ون تئاتر ای��ران و پلتفرم های دیگر به تماش��ای آثار 
جشنواره بنشینند. قائم مقام دبیر چهلمین جشنواره بین المللی 
تئاتر فج��ر در گفت وگو با مهر تصریح کرد: به دلیل رعایت 
پروتکل های بهداشتی و حفظ سلامت هنرمندان عزیز، امکان 

اسکان طولانی مدت هنرمندان 
عزیز ش��هرهای دیگر برای مان 
میسر نیست. از این رو گروه های 
شرکت کننده از شهرهای دیگر 
روز قبل از اجرا در تهران اسکان 
داده می شوند و روز بعد از اجرا به 
شهرهای خود بازمی گردند. وی 
در پایان سخنان خود تأکید کرد: 

می دانیم این روند باعث گله مندی هنرمندان عزیز شهرهای 
دیگر می شود و از آنها بابت این وضعیت عذر می خواهیم ولی 
برای حفظ سلامت هنرمندان عزیز این برنامه ریزی انجام شده 
است. سایه سنگین کرونا روی جشنواره فیلم فجر هم مشهود 
است. پیش تر محمد هاشمی، سرپرست مرکز روابط عمومی 

و اطلاع رسانی وزارت بهداشت، 
درمان و آموزش پزشکی اعلام 
کرده بود: »در چهلمین جشنواره 
فیلم فجر ک��ه با حضور ناظران 
و اعضای وزارت بهداش��ت و با 
همراه��ی و همکاری دانش��گاه 
علوم پزش��کی ایران و با رعایت 
بهداش��تی  پروتکل های  کامل 
برگزار می شود، پرستاران و کادر درمان پشتیبان نیز به شکل 
دائمی در محیط خانه جشنواره حضور خواهند داشت تا در 
صورت نیاز نسبت به انجام درمان پیشگیرانه میهمانان اقدام 
کنند. ۱۲ پرستار و یک پزشک، این تیم پشتیبان را تشکیل 
می دهند که به صورت ش��یفت بندی شده در موقعیت خانه 

جشنواره حضور خواهند داش��ت«. به رغم این اعلام و البته 
تأکید چندباره مسؤولان جشنواره مبنی بر لزوم رعایت کامل 
پروتکل های بهداشتی، تراکم بالای افراد حاضر در برج میلاد 
و همزمان بی توجهی نس��بت به استفاده از ماسک و رعایت 
فاصله گذاری در بسیاری از اماکن اصلی محل برگزاری بویژه در 
سالن نمایش و محل برگزاری نشست های رسانه ای، اصلی ترین 
دلیل تشدید نگرانی ها در این زمینه است. به  طور مشخص 
سالن اختصاص داده شده به نشست های خبری فیلم ها آنقدر 
کوچک و فاقد استانداردهای لازم برای رعایت مسائل بهداشتی 
است که استمرار برگزاری نشست ها در این محل می تواند در 
روزهای آینده تبدیل به چالش اصلی جشنواره شود. پس از 
طرح انتقادات، آرش رمضانیان، جانشین مدیر روابط عمومی 
جشنواره فیلم فجر گفت: نظر به لزوم رعایت شیوه نامه های 
بهداشتی و پرهیز از هرگونه ازدحام و به احترام فعالان رسانه 
و عکاسان، تصمیم بر این گرفته شد که نشست های رسانه ای 
فیلم ها از سالن سعدی به سالن اصلی مرکز همایش های برج 

میلاد انتقال پیدا کند.

تغییردرشکلاجرایجشنوارههایتئاتروفیلمفجربهخاطراوجگیریکرونا

وی صحنه سنگین تر  شد ونا ر سایه کر
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کارگردانیجوانبهنامکاظمدانش�یاست،موردتوجهاصحابرسانهقرارگرفت.
اینفیلمکهسوژهایملتهبدارد،ازحضورپژمانجمشیدیدرنقشیمتفاوتبهره
میبرد؛نقش�یکهبهاحتمالزیاداورانامزدبهترینبازیگرنقشاولمردوش�اید
برندهس�یمرغاینبخشکند.بازیمتفاوتپژمانجمشیدیدرنقشیکبازپرس
وس�ارابهرامیدرنقشزنیکهقربانییکفاجعهش�ده،ازوجوهتحس�ینبرانگیز
»علفزار«است.اینفیلمبهخاطرپرداختنبهسوژهایکهبهگفتهکارگردانازدل
چندینپروندهقضاییبیرونآمده،مماسباخطقرمزهاییاس�تکهدرس�ینمای

ایرانمعمولش�دهاس�ت.درعینح�الاماهمبه�رامرادانبهعنوان
تهیهکنندهوهمکاظمدانش�یبهعنوانکارگردان،درنشس�تخبری
اینفیلمازهمکاریوتعاملخوبدستگاهقضابافیلم»علفزار«گفتند.
فیلمدومیکهدردومینروزبرگزاریجشنوارهفیلمفجررویپردهرفت،

»ش�ادروان«بهتهیهکنندگیعباسنادرانوکارگردانیحس�یننمازیبود؛
فیلمیکهنقطهنظرهایمتفاوتیدربارهژانرآنوجوددارد.بهرغمکمدیتلقی

شدناینفیلم،نمازیکارگردان»شادروان«آنرااثریاجتماعی،شیرینوحال
خوبکندانسته.بهبهانهاکرانفیلمعلفزاردرروزدومجشنواره،یادداشتهایی

رادربارهاینفیلممیخوانید.


